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Spørgsmål nr. S 1128 
§ 20 – spørgsmål til mundtlig besvarelse den 13. maj 2020 
 

Til:  

Dato: 7. maj 2020 

Stillet af: 

SAND 

Mai Villadsen (EL) 

Er ministeren enig i, at der er brug for en biodiversitetslov, der ligesom 

klimaloven skal være en rammelov, der forpligter og presser den til hver tid 

siddende regering til at arbejde aktivt og målrettet for at nå målsætninger 

om, hvor meget plads der skal afsættes til vild natur (naturzone) både på 

land og på havet, og er ministeren enig i, at det er vigtigt, at vi får en 

biodiversitetslov på plads inden forhandlingerne om en biodiversitetspakke 

går i gang, således at man i forhandlinger om biodiversitetspakken kan 

fokusere på de konkrete initiativer, der skal sikre, at målsætningerne nås? 

(Spm. nr. S 1128). 

Begrundelse 

I forståelsespapiret er det anført, at regeringen vil lave »En 

biodiversitetspakke [der] skal give biodiversiteten bedre vilkår i Danmark. 

Planen skal indeholde klare målsætninger for, hvor meget af Danmarks 

areal, der skal disponeres til natur som naturzoner (inkl. urørt skov og 

naturnationalparker), samt konkrete initiativer, der skal sikre, at 

målsætningerne nås.« Partierne fra det parlamentariske grundlag har alle 

fremført ønsket om en biodiversitetslov, jf. artiklen »Regeringens 

støttepartier vil have en biodiversitetslov« fra Information den 25. januar 

2020.  

 

På Folketingets formands vegne 
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